
PROTOKÓŁ NR 1/2022

z posiedzenia Gminnej Rady Seniorów w Nowym Mieście
z dnia 22 marca 2022 roku

W posiedzeniu wzięli udział członkowie Gminnej Rady Seniorów wglisty (zał.nr 1)

oraz:

1. Burmistrz Miasta i Gminy, p. Mariusz Dziuba;
2. Przewodniczący Rady Miejskiej, p. Tomasz Pietrucha
3. Dyrektor MGOK,p. Jacek Zakrzewski.

Porządek posiedzenia:

1.Sprawozdanie z działalności Gminnej Rady Seniorów za rok 2021;
2. Plan pracy GRS na rok 2022.
3. Informacja dyrektora MGOK-u o działalności kulturalnej dla seniorów;
4. Sprawy różne.

Ad.1.Przewodnicząca GRS J. Pokrywka powitała nowego członka Rady. Skład jej
został uzupełniony po rezygnacji p. Heleny Pardej. Uchwałą Rady Miasta i Gminy w
dniu 28.12.2021 powołano jednogłośnie p. Jana Szmigla. Burmistrz, p. Mariusz Dziuba

oraz Przewodniczący Rady Miejskiej, p. Tomasz Pietrucha wręczyli p. Janowi
Szmiglowi stosowne zaświadczenie. Następnie przewodnicząca odczytała

sprawozdanie z działalności Gminnej Rady Seniorów za rok 2021 (zał.nr2).
Sprawozdanie zostało jednogłośnie przyjęte. P. M. Kuroń zdała sprawozdanie z

wydatkówwr. 2021 (ustalone przez GRS składki).

Ad.2.J. Strumiłło zaapelowała do zgromadzonych o większą aktywność, żeby
odciążyć przewodniczącą, która bierze na siebie zbyt dużo obowiązków, a ma trudną
sytuację rodzinną. Następnie zaproponowała opracowanie ankiety na temat potrzeb
seniorów w naszej gminie i oczekiwań wobec Rady i władz miasta. Łatwiej

skonstruować plan pracy, kiedy się zna oczekiwania mieszkańców. Zgłoszono ocenę
dotychczasowej działalność Rady (M. Dziedzic), pytania o potrzeby seniorów oraz

warsztaty, np. plastyczne. J. Strumiłło zobowiązała się do opracowania ankiety.

Przewodnicząca przedstawiła swoje projekty do planu pracy na rok 2022: posiedzenie
w | kwartale to opracowanie tegoż planu przez całą Radę oraz sprecyzowanie
współpracy z MGOK w wykorzystaniu Budżetu Obywatelskiego. W Il kwartale

sprawozdanie z realizacji budżetu gminy z ubiegłego roku oraz zapoznaniesię z

budżetem na r. 2022, a także temat zdrowia seniorów; III kwartał to działalność MOPS

dla seniorów. J. Pokrywka zaproponowała też objazd gminy — zwiedzenie Parku

Nadpilicznegoi wsi, jeśli p. burmistrz udostępni środek transportu. Zadania Rady w IV
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kwartale to podsumowanie pracy, zwłaszcza wykorzystania funduszy z Budżetu
Obywatelskiego, a także prelekcja na temat różnych kryzysów, np. jak radzić sobie z

samotnością, opuszczeniem, ew. występ któregoś z zespołów.

Ad.3. Dyrektor MGOK-u,p. J. Zakrzewski zadeklarował kontynuację
współpracy z GRS. Zaprosił też Radę na spotkanie historyczne n. t. najstarszych
dziejów Mazowsza do muzeum (1.04.). Na pytanie o zespoły ludowe przedstawił dwie

propozycje: zespół Ustronie ze Skierniewic albo kapela rawsko-opoczyńska. Koszty

dojazdu i posiłku to ok. 1000-2000 zł. Po dyskusji zrezygnowanoz zespołu. Rozważano
też kwestię warsztatów dla seniorów. Omówiono sprawę zapisów i wpłat
gotówkowych na wycieczki. Wobec dużej ilości wpłat gotówkowych zaistniała
konieczność zbierania pieniędzy na każdy wyjazd. W związku z rosnącymi kosztami m.
in. transportu zaakceptowano częściową odpłatność uczestników wycieczek.
Przewodnicząca przypomniała o wycieczce na „Mazowsze”. J. Strumiłło w imieniu
nieobecnej W.Kalisińskiej zaproponowała wyjazd do Warszawy(m. in. SenatRP).
Propozycję przegłosowano i zaakceptowano. Termin: maj.

Ad.4.P. Burmistrz zaprezentował Radzie stan inwestycji w gminie.

1. Realizacja ścieżki rowerowej, o którą wnioskowała GRSjest w toku. Ulica
Tomaszowska to droga powiatowa, więc miasto nie może samo realizować jej
budowy, jedynie partycypować w kosztach. Samorząd opłacił projekt, który jest już po
konsultacjach i poprawkach, do zatwierdzenia przez odpowiednie instytucje. Będzie

realizowany w przyszłym roku, bo niezbędne są zmiany, np. w kanalizacji.
2. W trakcie realizacji jest modernizacja miejskiego stadionu (powiększenie płyty

boiska, bieżnia z poliuretanu, bieżnia krótkodystanowa, małe boisko, skocznia w dal

oraz zagospodarowanie otoczenia -„miasteczko drogowe”i parkingi.
3. W szkole w Żdżarach planowana jest pełnowymiarowa sala gimnastyczna z

odpowiednią infrastrukturą oraz boiskiem. Projekt ma być złożony do akceptacji, być
może będzie dofinansowanyz funduszu Polskiego Ładu.
4. Kolejne prace w Parku Nadpilicznym, finansowane głównie przez Wody Polskie.
Duża część już wykonana i użytkowana mimo wielu trudności, bo teren jest
zalewowy. W tym roku planowane jest wykonanie m. in. tablic edukacyjnych,górki,
placu zabaw, przyrządów do różnorakich ćwiczeń, pomostu pływającego i ścieżek

spacerowych — po uprzednim przygotowaniu terenu (kanalizacja, wodociągi) i
rozwiązaniu problemu z wjazdem.W planie jest, poza tym rondo ze stacją ładowania

pojazdów elektrycznych i kamperów, toalety i prysznice.
P. Mariusz Dziuba odniósł się też do postulowanych wcześniej przez Radę kwestii do

załatwienia. Sprawa przystanku w Rudkach jest w trakcie ustalania zgód i warunków z



odpowiednimi instytucjami. Komunikacja autobusowa z Radomiem, mimo podpisania
porozumienia (Przysucha, Radom, Grójec) opóźnia się z powodów od nas
niezależnych. Czekamy na decyzję wojewody. Starania GRS o ławki w mieście
zaowocowały jedną ławką na ul. Ogrodoweji jedną na Hiszpance. Na Targowej trzeba
najpierw przebudować kanalizację. O ławkach na ul. Rawskiej na razie nic nie
wiadomo.

Przewodnicząca Rady zapytała o pisma w sprawie finansów wystosowane przez nią
do Burmistrza i przewodniczącego Rady Miasta. Rada Seniorów wykorzystuje
fundusze z Budżetu Obywatelskiego, ale to są nieduże pieniądze na roczną
działalność, a zapotrzebowanie na wycieczkii imprezy mieszkańców,nie tylko
seniorów wzrosło, bo ludzie się zaktywizowali. P. Burmistrz zaproponował współpracę
z Komisją ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, która może przekazać jakieś
środki na działalność. O wniosku zwiększenia Budżetu Obywatelskiego debatować
będzie Rada Miasta i Gminy.

Przewodniczący Rady Miasta zaproponował stronę dla Rady Seniorów w informatorze
gminnym.

Na tym posiedzenie zakończono. Szczegółowa treść posiedzenia Rady jest
zarejestrowana na nośniku cyfrowym do dyspozycji w biurze Rady Miasta i Gminy.

Protokołowała: Przewodnicząca Gminnej Rady Seniorówmi Liftma sJolanta Strumiłło Jóżefa Pokrywka


